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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.

évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a

Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes

minisztérium vezet őjéhez

„Mikor lesznek lendületben a megújuló energiaforrások hazánkban? ”

címmel.

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr!

2009-ben az Európai Unió országai elfogadták azt a szerz ődést, amelynek értelmében 2020-ra

a közösség teljes energiafogyasztásának 20 százalékát a megújuló energiaforrások kell, hog y

adják. Természetesen nem minden országban ugyanolyan optimális a helyzet, hiszen a

tagállamoknak csaknem a fele az össz uniós átlag alatt van, köztük hazánk is . Magyarország

jelenleg a teljes energiafogyasztásának 10 százalékát sem adják a megújuló energiaforrások .

Magyarország a 19 . helyen áll az elért 9,8 százalékával, és az sem vet ránk túl jó fényt, hog y

2011 és 2012 között csupán 0,7 százalékponttal sikerült javítanunk az átlagot . A megújuló

energiákkal foglalkozó direktíva tételesen felsorolja, hogy milyen területeken kell változtatni ,

ilyen például a bioüzemanyag használata, amely számos országban a várt szint alatt valósul t

meg. További megújulásra van szükség az alternatív fűtés és a hűtés terén is. Az élen járó

országok ma már a fűtésre és az elektromosságra használt energiáikat is egyre nagyobb

mértékben megújuló forrásból nyerik . Rendületlenül pörögnek a szélmalmok, gyűjtik a

napsugár energiáit a napelemek, valamint az egyre fejl ődő biogáz és szilárd biomassza is

egyre komolyabb lehetőség azoknak, akik élnek vele . 2012-re ezek a technológiák igencsak



beindultak és ez is sokat javított néhány ország átlagán . A víz energiájában rejlő lehetőségek a

szakértők szerint évrő l évre hozzák egy becsült átlagot. Ezzel szembe megy a Kormány azon

törekvése, hogy a zöldtechnológiák adónövelésével még nehezebbé teszi azok terjedését, é s

így veszélyezteti uniós kötelezettség vállalásunkat is .

Tisztelt Miniszter Úr! Milyen stratégiával rendelkezik a Kormány a megújuló

energiaforrások hazai elterjedését illet ően, hogy 2020-ra elérjük az uniós 20 százaléko s

átlagot?

Várjuk érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . január 22 .

Tisztelettel :

Magvár Zoltán
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